

## Margin adjustments for EEX Derivatives

Dear trading participants,

From 30 March 2022, European Commodity Clearing AG (ECC), the clearing house of European Energy Exchange (EEX), will implement changes in the applied margin credits for financially settled power and gas futures and in the applied margin rates for physically settled gas futures.

### **Margin credits for financially settled power and gas futures**

ECC will additionally consider margin credits between positions in financially settled power and gas futures for week contracts and month contracts in delivery. The margin credits will reduce the Initial Margin requirements for offsetting positions in other contracts.

### **Contract size reduction for physically settled gas futures**

ECC will also consider the daily reduction of the outstanding contract size for physically settled gas month futures during the delivery month. As a consequence, the Initial Margin requirements for open positions in those futures will reduce over the course of the delivery month.

The updated margin rates will be provided in the daily SPAN Parameter File of ECC without any actions required.

Please do not hesitate to contact ECC Clearing & Settlement if you have any further questions.

Contact:

ECC Clearing & Settlement

T +49 341 24680-444

[clearing@ecc.de](mailto:clearing@ecc.de)

Yours sincerely,

EEX Market Operations

T +49 341 2156-222

[trading@eex.com](mailto:trading@eex.com)

## Margin-Anpassung für EEX-Terminprodukte

Sehr geehrte Handelsteilnehmende,

die European Commodity Clearing AG (ECC), das Clearinghaus der European Energy Exchange (EEX), führt zum 30. März 2022 Änderungen an den gewährten Margin-Credits für finanziell erfüllte Strom- und Gasfutures und an den Marginanforderungen für physisch erfüllte Gasfutures ein.

### **Margin-Credits für finanziell erfüllte Strom- und Gasfutures**

Die ECC wird zusätzlich Margin-Credits für Positionen in finanziell erfüllten Strom- und Gasfutures für Wochenkontrakte und im Liefermonat befindliche Monatskontrakte gewähren. Die Margin-Credits werden die Initial Margin Anforderung bei gegenläufigen Positionen in anderen Kontrakten reduzieren.

### **Reduzierung der Kontraktgröße physisch erfüllte Gasfuture**

Die ECC wird ferner die tägliche Reduzierung der ausstehenden Kontraktgröße für physisch erfüllte Gas-Monatsfutures innerhalb des Liefermonats berücksichtigen. Die Initial Margin Anforderung für offene Positionen in den benannten Futures wird sich damit entsprechend im Laufe des Liefermonats reduzieren.

Die aktualisierten Margin Raten werden im täglichen SPAN-Parameter-File der ECC bereitgestellt. Weitere Maßnahmen sind nicht erforderlich.

Für Fragen steht Ihnen das ECC Clearing & Settlement Team gerne zur Verfügung.

Kontakt:

ECC Clearing & Settlement

T +49 341 24680-444

[clearing@ecc.de](mailto:clearing@ecc.de)

Mit freundlichen Grüßen

EEX Market Operations

T +49 341 2156-222

[trading@eex.com](mailto:trading@eex.com)